

## IOTC CIRCULAR 2015-099 / CIRCULAIRE CTOI 2015-099

Dear Sir/Madam,

**SUBJECT: CONCERNING THE IMO NUMBER.**

At its Eighteenth Regular Session, in 2014, the Indian Ocean Tuna Commission amended several Resolutions to make it mandatory for CPCs to provide IMO numbers for their eligible vessels that are included in the IOTC Record of Authorised Vessels. In particular, the amended Resolutions were:

1. Resolution 14/04 *Concerning the IOTC record of vessels authorised to operate in the IOTC area of competence. This Resolution has since September 2015 been superseded by Resolution 15/04.*
2. Resolution 14/05 *Concerning a record of licensed foreign vessels fishing for IOTC species in the IOTC area of competence and access agreement information*
3. Resolution 14/06 *On establishing a programme for transshipment by large-scale fishing vessels*

To allow the necessary time for CPCs to obtain an IMO number for eligible vessels that do not already have one, the Commission resolved that the requirement to provide IMO number becomes effective as of 1 January 2016. As of this date, CPCs shall ensure that all their eligible fishing vessels that are registered on the IOTC Record of fishing vessels have IMO numbers issued to them.

Therefore, this Circular serves as a reminder for CPCs that have not yet obtained an IMO number for their eligible vessels to initiate the process in order to meet the deadline.

Madame/Monsieur,

**OBJET: NUMÉRO OMI**

Lors de sa 18<sup>e</sup> session ordinaire, en 2014, la Commission des thons de l'océan Indien a amendé plusieurs résolutions afin de rendre obligatoire la fourniture par les CPC des numéros OMI de leurs navires éligibles qui sont inclus dans le Registre CTOI des navires autorisés. Les résolutions amendées sont les suivantes:

1. Résolution 14/04 *Concernant le registre CTOI des navires autorisés à opérer dans la zone de compétence de la CTOI. Cette résolution a été remplacée en septembre 2015 par la résolution 15/04.*
2. Résolution 14/05 *Sur un registre des navires étrangers attributaires d'une licence pêchant les espèces CTOI dans la zone de compétence de la CTOI et sur les informations relatives aux accords d'accès.*
3. Résolution 14/06 *Établissant un programme pour les transbordements des grands navires de pêche.*

Afin de donner aux CPC le temps nécessaire pour obtenir un numéro OMI pour leurs navires éligibles qui n'en ont pas déjà un, la Commission a décidé que l'exigence de fourniture du numéro OMI deviendrait effective au 1<sup>er</sup> janvier

Distribution / Destinataires

**IOTC Members/ Membres de la CTOI:** Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémen.

**Chairperson IOTC / Président de la CTOI**

**Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes:** Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

**Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales**

**Copy to/ Copie à :** FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

---

2016. À compter de cette date, les CPC devront s'assurer que leurs navires de pêche éligibles qui sont inscrits dans le Registre CTOI des navires autorisés se sont vu attribuer un numéro OMI.

Cette circulaire fait office de rappel pour les CPC qui n'ont pas encore obtenu de numéro OMI pour les navires éligibles afin de les inciter à lancer le processus pour pouvoir respecter l'échéance.

Yours sincerely / Cordialement



Mr. Rondolph Payet  
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

**Attachments / Pièces jointes:**

- Nil/Aucune